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FEJETONY
Těšte se na zajímavé postřehy
redaktorů na různá témata
ČTĚTE NA STRANĚ 1-8

AKCE
Přečtěte si, jaké akce proběhly jak
na GEVO, tak jinde
ČTĚTE NA STRANĚ 1-8

slovo úvodem NĚKTERÝCH redaktorů.
Naopak bych chtěla vypíchnout
skvělou práci pomocné editorky
Kačky Báčové (2.A), která
naskočila do redakce s vervou a
jejíž práce byla neocenitelná.
Samozřejmě mnozí redaktoři
pracovali naprosto skvěle, rychle
a jejich příspěvky byly zajímavé
a přínosné. Už kvůli nim bude v
příštím školním roce vycházet
časopis pravidelně každý měsíc.
Sice bude mít menší rozsah, ale
produktivní redaktoři budou mít
možnost psát častěji a přicházet i
s aktuálními informacemi.
Těším se na další školní rok a
konečně na pravidelné
vycházení studentského časopisu

autor článku:
KLÁRA SPÁČILOVÁ

foto: Klára Spáčilová

Se slzou v oku, mnohdy se
skřípěním zubů a zaťatými
pěstmi vychází 3. číslo časopisu
Sázavská pecka. Bohužel tento
školní rok vyšla jen 3 čísla, i
když původní plán byl
minimálně čísel 6. Jako šéfeditor
si musím postesknout, že
největším zádrhelem bylo
pozdní dodávání příspěvků,
jejich nedostatečná délka a
liknavý přístup

Veletrh vědy

foto: wikimedia commons

Místo konání: výstaviště PVA
EXPO PRAHA, Letňany
 
Datum konání: 21. května – 23.
května 2015
 
Byli jste už na nějakém
veletrhu? Na veletrhu knížek,
hraček, cyklistiky nebo
motocyklů...? A co takhle veltrh
vědy?
 
Společnost Otevřená věda
pozvala všechny přátele vědy,
studenty, pedagogy i veřejnost
na naši největší populárně-
vědeckou akci – Veletrh vědy
2015. Ústavy Akademie věd,
nejvýznamnější výzkumné
univerzity a science centra se
sejdou pod jednou střechou, aby
vám představili dnešní vědu
poutavým a srozumitelným

jazykem. Byly zde desítky
výstavních stánků, interaktivní
exponáty i výstavy vědeckých
fotografií. Nechyběly ani
přednášky, kde promluvili
zkušení čeští i zahraniční
odborníci.
 
Všichni by si měli uvědomit, že
věda je a bude důležitá. Proto se
taky v poslední době dává hodně
peněz na popularizaci vědy.
 
Doufám, že i přes veškerou
popularizaci zbydou finance i na
zkoumání samotné.
 

autor článku:
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třída SEK A

Rugby tato varianta fotbalu označována
jako „rugby football“, česky
pouze ragby. Šišatý míč se
objevil v roce 1851. Rugby
union je jednou ze dvou
hlavních verzí ragby, vedle ní
existuje ještě rugby league. Z
rugby union odvozené
sedmičkové ragby se od roku
2016 stane součástí letních
olympijských her.
Tipnete si, kdo ze sázavských
kantorů RUGBY hraje?
Možná byste to do ní neřekli, ale
rugby hráčkou je slečna
profesorka Jana Šindelářová.

autor článku:
ADAM BALUŠKA

třída SEPTIMA

Rugby (česky „ragby“) je
míčový sport, který se rozšířil v
19. století v Anglii ve městě
Rugby. Rugby union je hra
podobná fotbalu i ragby, kde
hráči mohli při soutěžení o míč
protivníka fyzicky složit, ale kde
se míč nenosil v rukou. Hře se
říkalo jednoduše „football“ a
neexistovala sjednocená
pravidla. Hráči se vždy před
utkáním domluvili, podle
kterých pravidel budou hrát. V
roce 1823 William Webb Ellis
během zápasu ve škole v
anglickém městě Rugby vzal
míč do rukou a běžel s ním k
soupeřově brance. Od té doby je

Eurovision Song Contest této hudební soutěži byl Karel
Gott. Bohužel se nezúčastnil za
naší republiku, ale za Rakousko.
Sice v tomto utkání nevyhrál, ale
získal si sympatie z Rakouska,
Německa, Švýcarska a mnoha
dalších zemí. Takže by se dalo
říct, že ve 20.století nikdo za nás
nevystupoval.
To se ale změnilo v roce 2007,
kdy vystoupila hudební skupina
Kabát ve finských Helsinkách se
skladbou „Malá dáma“. S tou
obsadila bohužel poslední místo
v hudební příčce. Dále se také
objevila Tereza Kerndlová v
roce 2008 v srbském Bělehradu
se skladbou „Have Some Fun“.
Díky ní obsadila předposlední
místo. A naposled v roce 2009
se na hudebním utkání v Moskvě
objevila hudební skupina

Gipsy.cz spolu s písní „Aven
Romale“. Za ní nedostali žádný
bod, takže na ně čekalo poslední
místo v příčce. Poté se dlouho
nikdo nezúčastnil.
Na konci roku 2014 zveřejnili
osoby, které se objeví na
Eurovision 2015 a mezi nimi
byli: Václav Noid Bárta spolu s
Martou Jandovou. Ti vystoupí
jako hvězdný pár s písní „Hope
Never Dies“. Pravděpodobně by
měli vystoupit ve Vídni.
Uvidíme, jestli se tento pár
dostane mezi nejlepší. Podle mě
ano.

autor článku:
KLÁRA POKUTOVÁ

třída 2.A

foto: www.eurovision.tv

Eurovision (čes.Eurovize) je
hudební soutěž, která se koná
každý rok. Tuto soutěž většinou
pořádají země z Evropské
vysílací unie (= sdružení veřejně
komunikačních stanic). Každou

zemi reprezentuje buď hudební
skupina, či samotný interpret se
svojí písní. S ní také vystoupí
naživo, kde soutěž aktuálně
probíhá. O jeho osudu rozhodne
národní porota a diváci. Mezi
nejdůležitější pravidla
Eurovision patří, že diváci
nesmějí hlasovat pro svou zemi.
Soutěž vznikla již před 59 lety.
Zúčastnilo se jí mnoho známých
osobností. Jako je například
hudební skupina ABBA, která se
zúčastnila soutěže v roce 1974 s
písní Waterloo, s níž také i
vyhrála. Samozřejmě jsme se
zúčastnili i my tohoto hudebního
utkání. Dalo by se říct, že
prvním „naším“ člověkem na
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CESTOMÁNIE - aneb cesta na 
Kanárské ostrovy
Kanárské ostrovy se nachází
přibližně 100 km západně od
pobřeží Maroka a Západní
Sahary. Mají několik ostrovů.
Dnes vám povíme o ostrově
Fuerteventura. Tento ostrov se
společně s ostrovem Lanzarote
nachází nejvýchodněji ze všech
sedmi ostrovů. Z Kanárských
ostrovů je druhý největší hned
po ostrově Tenerife.
 
FUERTEVENTURA
Máte sen vypravit se na
Kanárské ostrovy a opalovat se
na měkkém žlutém písečku? Tak
to je nejlepší vybrat si ostrov
Fuerteventura. Tento ostrov je
jeden z nejhezčích. Jako jediný
má žlutý písek. Na ostatních
ostrovech se většinou nachází
písek černý. Ale i tento ostrov
má svou nevýhodu, protože se
nachází v Atlantickém oceánu.
Je tu celá řada pláží, na
některých místech se mohou
koupat i nudisti. Zájemci o
vodní sporty si mohou
vyzkoušet windsurfing. Na své
si přijdou i milovníci zvířat, v
nedalekých skalách pobíhají
chipmunkové. Můžete je i
nakrmit, nejradši jedí oříšky.
 
PŘÍRODA A PLÁŽE
Na vegetaci není ostrov příliš
bohatý, i když v hotelech se
samozřejmě setkáte s krásně
upravenými keříky a palmami.
Přesto má své nazaměnitelné
kouzlo a nádech exotiky.

Nejčastějším cílem turistů jsou
pláže, prý nejkrásnější ze všech
na Kanárských ostrovech.
Bílozlatavý písek utváří několik
kilometrů dlouhé pásy. Tyto
pláže přímo lákají k opalování a
lenošení či hraní. Na ostrově se
náchází 150 pláží, což je při
délce pobřeží 327 kilometrů až
neuvěřitelné. Písek na ostrov prý
přivály jihovýchodní větry ze
Sahary, ale místní lidé si myslí,
že "jejich" písek je jiného
původu. Tak jako tak je
Fuerteventura ze všech
Kanárských ostrovů Sahaře
nejblíž.
 
HORY
Pokud už vás koupání v moři
omrzí, můžete se vydat na jižní
stranu ostrova do oblasti Jandia
na jeho nejvyší horu. Pico de
Jandia je 807 m.n.m. Sice je to
oproti hoře Pico del Teide na
vedlejším ostrově trpaslík, ale i
tak se jedná o pěkný výlet.
Výstup není vůbec náročný a
navíc
vám bude odměnou krásný
výhled na pláže.
 
PAMÁTKY A
ARCHITEKTURA
Hlavní město nese přímo
poetický název Puerto del
Rosario - česky Přístav růží.
Dříve se jmenovalo Puerto de
cabras - Přístav koz. Říká se, že
na Fuerteventuře žije víc koz než
lidí. Ve městě vás zaujmou
architektonické památky, zvláště

foto: divernet.com

kostel nebo muzeum s tradiční
španělskou literaturou. Skoro na
každém kroku narazíte na sochy,
které tak z města dělají jedno
velké muzeum. Dříve bylo
hlavním městem La Oliva,
protože se jako vnitrozemské
město nemuselo obávat
pirátských nájezdů.
 
VĚTRNÉ MLÝNY
Na ostrově se zachovalo přes
čtyři desítky pěkných větrných
mlýnů. Větrné mlýny jsou na
ostrově tradiční stavbou. Začaly
se stavět už v 17. století a
nahradily mlýny na koňský
pohon. Jejich vznik umožnily
výborné větrné podmínky. Byly
určeny k výrobě speciální
mouky z pražených obilovin a
kukuřice zvané gofio, která je
dodnes součástí zdejší kuchyně.
Při svých procházkách krajinou
nějaký ten mlýn můžete vidět.

TRADIČNÍ JÍDLO
Kuchyně na Kanárských
ostrovech je ovlivněna
Španělskem, zvláště kuchyní
andaluskou a kastilskou.
Základem jídelníčku jsou
polévky (španělsky sopas),
například bramborová nebo z
mořských plodů. Nenechte si ujít
nejznámější jídlo tapas, což jsou
jednohubky s olivami,
klobáskami nebo krevetami. K
nejoblíběnějším desertům patří
koláčky z kukuřičné mouky s
anýzem a medem. Výborný je
také flan, zapečený pudink s
karamelem.

autor článku:
TERY-BÁRA MARIANOVÁ-

ŠRÁMKOVÁ
třída PRIMA A

Bette Davis S kariérou trvající šest desetiletí,
jí v celé historii filmu mohl
málokdo konkurovat. Byla jedna
z mála hereček, které se v 30. a
40. letech 20. století nebály na
plátně ztvárňovat mrchy,
vražedkyně nebo nevěrné ženy.
Byla známá jako herečka, která
si tvrdě odpracovala svou cestu
ke slávě. Získala dva Oscary za
ženskou hlavní roli. První v roce
1935 za film Dangerous, i když
ona vždy tvrdila, že jí tohoto
Oscara dala Akademie jen proto,
že jí rok předtím nenominovali
za film Of Human Bondage,
svého prvního Oscara proto
brala jako cenu útěchy. V roce
1934 se totiž kvůli její
nenominaci na Oscara za film Of
Human Bondage v Americe
konala demonstarce za toto
rozhodnutí Akademie. Druhého
Oscara získala v roce 1938 za
film Jezebel.

autor článku:
JOSEFÍNA CÍSAŘOVÁ

třída 1.A

foto: Jezebel

(1908 - 1989)
 
Vlastním jménem Ruth
Elizabeth Davis. Bette Davis je
americkou ikonou mezi
americkými hvězdami filmu,
televize a divadla.
Během své dlouhé herecké
kariéry natočila přes 120 filmů.
V Hollywoodu byla známá jako
"První žena amerického filmu".
Proslavila se jako herečka, která
dokáže ztvárnit rozmanité a
těžké role, a díky tomu nastavila
nový standard pro ženy na
stříbrném plátně.

Atentát na 
Heydricha

foto: atentát na Heydricha

Byl to odvážný čin? Byl to
zbytečný risk vedoucí k
popravám a tragédiím jako bylo
vypálení obce Lidice?
 
Dne 27. května 1942 měl Jozef
Gabčík jít přes silnici zrovna,
když R. Heydrich jel okolo. Poté
měl z kabátu vyndat samopal
Sten Gun a střelit s ním na
Heydricha. Jan Kubiš zatím měl
čekat v úkrytu a krýt Gabčíkovi
záda.

 

 

 

 

 

Akce 
Antropoid

foto: atentát na Heydricha

Operace Anhropoid se bohužel
nezdařilla podle plánů, protože
se Gabčíkovi zasekl samopal, a
tak J .Kubiš vyndal ruční granát
a hodil ho na auto Heidricha,
který zemřel o pár dní později na
Bulovce. Gabčík odjel z místa
činu na kole, ale byl zraněn a
Kubiš utekl. Oba se ukryli v
kostele sv. Cyrila a Metoděje,
kde také zemřeli. V příštím čísle
napíšu konkrétní informace o
J.Kubišovi a J.Gabčíkovi a také
o zrádci Karlovi Čurdovi.

autor článku:
ZUZANA VLČKOVÁ

třída TER B
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Rekordman ve 
velikosti
V 3. vydání časopisu Sázavská
pecka jsem se rozhodla věnovat
podmořskému živočichovi. Je
nazýván také jako "Modrá
velryba" a podle všeho je
největším savcem na světě.
Podle dosavadních informací by
se tento živočich dal popsat také
jako největší tvor žijící na
planetě Zemi (alespoň z hlediska
své hmtnosti).
 
Plejtvák obrovský
Charakteristika:  Plejtvák
obrovský dorůstá délky 30 metrů
a váží přes 200 tun. Jen jeho
jazyk váží přes 4 tuny (to je více

foto: JenTop10.cz

centimetrů. Avšak množství,
které dospělý plejtvák za den
těchto korýšů sní, je opravdu
vysoký - až 40 milionů! Mezi
další potravu plejtváků poté patří
plankton (při pořádném nabrání
směsi krilu i s vodou to může
být něco okolo 40 tun)...
Mláďata plejtváků dokáží vypít
až 230 litrů mléka (obsahující
50% tuku) a nabírají 4
kilogramy každou hodinu. Až v
7 nebo 8 měsících je mládě
odstaveno od příjmu mléka a
váží už neskutečných 23 tun.
 

autor článku:
JANA SLAVÍČKOVÁ

třída TERCIE

než dospělý slon). Plejtvák
obrovský patří jinak mezi
kytovce (řád z třídy savců), a
proto je jeho kůže přizpůsobena
tak, aby zabraňovala tření či
turbulencím. Plejtvák obrovský
kvůli tomu dokáže také plavat
rychleji a řadíme ho s rychlostí
20 uzlů k nejrychlejším

mořských tvorům. Na rozdíl od
jiných ryb jsou plejtváci
teplokrevní, čili dýchají vzduch
a rodí živá mláďata.
 
Potrava:  Možná se budete divit,
ale tento živočich se živí
převážně krilem, ve kterém jsou
korýši velcí maximálně několik

3 Způsoby jak 
se zbavit 
nepříjemných 
sousedů

zkoušet s jejich Rockovou
kapelou u vás doma.
 
2) Moje babička vyhrála v
tombole 30kg čerstvého
kravského hnoje a neměla ho
kde skladovat, tak jsme si ho
navozili na chodbu. Zkuste tu
svojí taky někam přihlásit! U
nás to fungovalo! (:
 
3) Kupte si pytlík se šváby, a
každý den po dobu dvou týdnů
je posílejte pod dveřmi vaším
'milovaným' sousedům. Věřte
mi, nebudou se stačit divit!

autor článku:
JULL FIALOVÁ

třída 1.A

Řekněte mi upřímně, kdo zná
ten pocit, když rodiče zmizí z
domu, vy si pustíte na plný
pecky muziku, tančíte po bytě a
najednou... *crrrr* ten
nejšílenější soused si přišel
stěžovat. Já taky. Tady máte tři
způsoby jak to zastavit!
 
1) Buďte hodní a nabídněte
svým kamarádům možnost

Bára - Užovka 
červená

foto: Tereza Truhlářová

doplnění vody a občasné
vyčištění terária. Nyní Bára
hledá nové další opečovatele.

autor článku:
TEREZA TRUHLÁŘOVÁ

třída SEXTA

Bára je had, žijící v 1.patře
GEVA. Naše Bára je užovka
červená. Protože nejsou hadi
zdrojem alergenů, máme
možnost Báru na Gevu mít a
neohrožovat tím studenty trpící
alergiemi. Ale musíme si při
manipulaci s Bárou dávat pozor,
jestli se v okolí nepohybují
studenti, kteří mají fobii z hadů
(ofidiofobii). Báru krmíme
jednou za dva týdny myší,
kterou kupujeme ve zverimexu
nedaleko školy. Jediná péče,
kterou dál Bára vyžaduje, je

Nezdravě hubené modelky nesmí na molo, aneb zákonem proti 
anorexii
Dvacátého druhého března
letošního roku odvysílala Česká
televize reportáž o boji
francouzské, italské, španělské a
izraelské vlády proti anorexii.
Šlo o pořad "168 Hodin", který
vysílá Česká televize každé
pondělí. Reportáž o nově
zavedeném zákonu ve Francii,
který se týká nezdravě hubených
modelek, což pro modelky tedy
znamená, že při výšce 175
centimetrů musí vážit minimálně
55 kilo. Kdo najme modelku s
nízkou hodnotou BMI (index
tělesné hmotnosti) čeká ho
pokuta, nebo vězení.
Francouzská vláda takto reaguje
na odkaz, teď už zemřelé,
francouzské modelky Isabelle
Caro, která prohrála boj s
anorexií ve svých dvaceti osmi
letech a poslední roky svého
života zasvětila právě kampani
proti anorexii. Lenka
Pastorčáková, která reportáž
připravila, si klade otázku zda i
v ČR by pomohl tento zákon a

zda české modelky mají s nízkou
hmotností a vyhublým vzhledem
problém. Poté, co mluvčí
českého Ministerstva
zdravotnictví, Štěpánka
Čechová, výsměšným
vyjádřením prohlásila, že české
Ministerstvo zdravotnictví má
jiné starosti, došlo také na
vyjádření bývalé ředitelky
modelingové agentury
Czechoslovak Models, Milady
Karasové. "Naše děvčata jsou
spíše kypřejších tvarů, takže u
nás, si myslím, s tímto takový
problém není." Podle mého
názoru agentura Czechoslovak
Models patří mezi ty agentury v
ČR, které jsou naopak ty
poslední, co by se o kyprosti
modelek měly vyjadřovat. I
přesto, že v reportáži zaznělo
spoustu názorů na to, že v ČR
modelky rozhodně příliš hubené
nejsou, je bohužel paradoxem,
že právě ve Francii by neprošly
právě kvůli své příliš hubené
postavě.

Ve druhé části reportáže Lenka
Pastorčáková poukazuje na řadu
naskýtajících se otázek na toto
téma. Například zda tento zákon
není příliš přísný, nebo zda
nediskriminuje. Tato reportáž
mě osobně velmi pobouřila.
Nesouhlas se podle mého názoru
dá kvalitně vyjádřit i slušně a
postoj některých lidí z
modelingového průmyslu je
převážně z neznalosti a ignorace.
Lidé vědí o anorexii opravdu
velmi málo. Nastává však
otázka, zda se někomu dá vyčítat
to, že o dané nemoci mnoho
neví. Anorexie je totiž psychická
nemoc, jde tedy o stav mysli a
jen malá hrstka lidí se dokáže do
takto nemocných lidí vcítit, aniž
by to museli prožít sami.
Anorexie je něco, za co si člověk
sám nemůže, a rozhodně neplatí,
že příliš hubený člověk je
anorektik, a stejně tak
neznamená, že člověk s dvaceti
kily nadváhy tento problém
automaticky nemá a nehrozí mu.

foto: Australská modelka, která nese v
modelingu označení "PLUS SIZE"

Myslím si, že nyní mohu mluvit
za všechny, kteří boj s touto
nemocí prohráli, statečně bojují
a nebo už vyhráli, když řeknu,
že bych přála všem lidem více
vzájemného pochopení a zvláště
pak někomu, kdo je na vysokých
pozicích.

autor článku:
LUCKA VÁCHOVÁ

třída 3.A
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Proč se vlastně učíme?

foto: Pizza Hut

Když se zeptáte pětiletých dětí,
jestli se těší do školy, jen
málokteré vám odpoví
negativně. Jakmile ale uplyne
první měsíc a začnou se
objevovat černé puntíky,
poznámky a poté známky,
většina školáků změní názor.
Učit se číst, aby si sami mohli
přečíst zajímavou knihu? Ne.
Učí se přece proto, aby dostali
jedničku. Nebo hvězdičku do
žákovské od paní učitelky.
Někde jsem dokonce četla, že
kdesi ve Spojených státech děti

za každou přečtenou knihu
dostali poukázku do známého
fastfoodového řetězce Pizza Hut.
Zdá se vám to přehnané? České
školství je ale postavené právě
na tomto principu. Udělej něco a
dostaneš něco na oplátku. Když
se to nenaučíš, dostaneš pětku.
Nebo budeš po škole. A tak dál.
Učíme se ale pro sebe, nebo ne?
Jistě. Jen si to řada dětí, rodičů a
učitelů neuvědomuje. Alespoň
se mi to tak zdá. Dost už kritiky.
Tenhle článek jsem se rozhodla
napsat proto, že až na Sázavské
jsem si uvědomila, proč se učím.
A jsem moc ráda, že jsem našla
školu, která vyhovuje mým
potřebám. Učím se italsky,
protože přemýšlím o práci v
Itálii. Ne proto, abych měla
jedničku z testu. A takhle bych
mohla pokračovat donekonečna.
:)

autor článku:
ANNA HORÁKOVÁ

třída 1.A

Rozhovor s paní profesorkou 
Desrosiers

foto: Kristina Dvořáková, třída SEK A

Jak dlouho jste na Sázavské?
-Teprve od začátku roku.
 
Chcete tu zůstat? -Hrozně moc,
rozhodně bych tu zůstat chtěla.
 
Je podle vás na Sázavské něco
speciálního, co se vám líbí?
-Přátelská atmosféra a podle mě
sem i všichni rádi chodí.
 
Je něco, co byste chtěla na
škole změnit? -Ano, chtěla
bych, aby tu byla jídelna pro
všechny profesory i žáky, ve
které by se všichni potkávali.
 

S kterým(i) profesorem či
profesorkou si nejvíce
rozumíte? -Se všemi profesory
z kabinetu jazyků. Je s nimi
legrace!
 
Jste ráda, že jsou tu i mladší
žáci například Primi a
Sekunda? -Ano baví mě je učit,
jsou ještě zvídaví.
 
Jaký je váš názor na zvonění?
-Proč ne? Legrace musí být.
 
Jaký je Váš oblíbený film?
-Kmotr
 
A jakou knihu máte nejraději?
-Na větrné hůrce
 
Kterou máte ráda barvu?-
Modrou

autor článku:
KRISTINA DVOŘÁKOVÁ

třída SEK A

Zmizelá - Gone Girl
Nick Dunne (Ben Affleck) je
obyčejný čtyřicátník, který žije
se svou manželkou Amy
(Rosamund Pike) v typickém
americkém městečku. Nick a
Amy právě prochází manželskou
krizí, a proto se Nick v den
jejich výročí jede poradit se svou
sestrou Margo (Carrie Coon),
zda má manželství s Amy ještě
nějaké světlé vyhlídky. Oba se
shodnou na tom, že manželství
nemá budoucnost, a Nick se
rozhodne, že se s Amy rozejde.
Když dorazí domů, najde v
obývacím pokoji převrhnutý a
zničený skleněný stůl a stopy po
zápasu. Amy zmizela.
 
Vyšetřování se ujme detektivka
Rhonda Boney (Kim Dickens) a
Nick s rodiči Amy požádá
obyvatele, aby po Amy pátrali.
Policejní vyšetřování mezitím
odkrývá stále víc a víc
kompromitující tajemství a pro
Nicka to nevypadá vůbec dobře.
Celý svět si pokládá jedinou
otázku: Zabil Nick Dunne svou
ženu?
 
Režisér David Fincher (Klub
rváčů, Sedm, Podivuhodný
případ Benjamina Buttona) nám
opět dokázal, že zvládne natočit
fantastický film. Mohu Vám
zaručit, že se u tohoto snímku
vskutku nudit nebudete a celou
dobu sledování budete napnutí

jako struna, protože film
poskytuje víc než dost
nečekaných dějových zvratů.
Zmizelá byla natočena na
motivy stejnojmenné knihy od
Gillian Flynn, která napsala k
tomuto filmu i scénář.
 
Napínavost děje je podporována
i vynikajícím soundtrackem od
Trenta Reznora a Atticuse
Rosse, se kterými již Fincher v
minulosti pracoval na dvou
projektech (The Social Network
a Muži, kteří nenávidí ženy).
Hudba není sice tak výrazná
jako byla ve filmu The Social
Network (2010), ale svůj účel
splnila.
 
Co se týče obsazení, není si na
co stěžovat. Hlavní protagonisté
své role zahráli na výbornou.
Rád bych vyzdvihl herecký
výkon Rosamund Pike, která
byla za roli Amy nominována na
Oscara i Baftu (bohužel jí obě
tyto ceny "vyfoukla" Julianne
Moore za snímek Still Alice).
Samozřejmě musím zmínit i
ostatní herce jako jsou Carrie
Coon, Kim Dickens, Tyler Perry
nebo Neil Patrick Harris.
 
Myslím si, že Zmizelá patří k
nejlepším filmům minulého roku
a pravděpodobně i k nejlepším
filmům vůbec. Na celý film
budete koukat s otevřenou

foto: Foto z filmu

pusou, a když skončí, tak si
uvědomíte, jak rychle těch 149
minut uběhlo.
 
Věděli jste, že…?
 
1) Váha Bena Afflecka se v
průběhu filmu měnila, protože
začal cvičit kvůli roli Bruce
Wayna/Batmana ve filmu
Batman v. Superman: Dawn of
Justice, který má vyjít příští rok.
 
2) Rosamund Pike se na roli
Amy inspirovala chováním
Nicole Kidman v roli Suzanne
(To Die For) a Sharon Stone v
roli Catherine (Basic Instinct).
Také studovala chování a
eleganci Carolyn
Bessette-Kennedy.

3) I přesto, že Carrie Coon hraje
ve filmu dvojče Bena Afflecka,
je Carrie o děvět let mladší než
Affleck.
 
4) Spousta scén natočených v
interiéru má výhledy z oken
dodělané pomocí technologie
Green Screen.
 
5) Postava Bena Afflecka, Nick
Dunne, se narodila ve stejný den
jako Ben Affleck, tedy 15.
srpna.
 
Rozhodně si nenechte ujít
zážitek ze sledování tohoto
filmu.

autor článku:
LUKÁŠ TUZAR

třída 3.A
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Všední den nájemného vraha

ilustrace: nevím

Muž okolo třiceti let, černé
vlasy, velké tělo obložené kusy
svalů a ušmudlané ruce, se válel
v sobotu okolo deseti hodin ráno
ve své posteli. Čekal, že zazvoní
budík, který měl zvonit za
necelou chvilku. Budík ovšem
zvonil vždy jen ve všedních
dnech, tudíž se v posteli párkrát
převalil a vstal. Protáhl se od
palců na nohou až po jeho
neobyčejný nos. Otevřel okno a
šel se posadit ke stolu v malé,
ale útulné kuchyni. Posnídal
vejce, osolené, ale ne přesolené.
Vše zapil černou kávou -
neslazenou a bez mléka.
Přemýšlel nad tím, jak rád má
kávu, a dal si ještě jednu. Zapnul
si televizi. V jakýchsi událostech
se mluvilo o finančním daru
politiků běžným občanů, to ho
zaujalo, jelikož takové věci často
neslýchal. Z jeho činnosti ho
ovšem vyrušil telefon. Město,
ulice, číslo domu, čas, popis
osoby a žádný důvod. Muž vstal,
šel si dát sprchu - ne horkou, ne
studenou, se spoustou voňavého

šamponu. Oblékl se, zval si svůj
kufřík plný vražedných zbraní a
s písní na rtech a vidinou
krásného dne si vykročil ze
dveří. Na ulici si koupil noviny a
přes park, plný květin, psů a
dětí, se vydal na parkoviště. Jeho
auto byla velká černá dodávka se
satelitem na střeše. V jeho
zaměstnání totiž nechtěl
vzbuzovat moc pozornosti.
Vydal se na cestu, trvalo to
krátké dvě hodiny a dorazil na
místo určení. Měl talent se i přes
jeho neobyčejnou velikost plížit
jako had. Cíl se nacházel v bytě
ve třetím patře třípatrového
bytového domu. Slušně zaklepal
na dveře. Otevřela žena okolo
šedesáti let s fialovými vlasy a
cigaretou v puse. "Co tady
chceš?" bylo to poslední, co
vyšlo z jejích úst. Věc, co se do
nich naopak vešla, byla hlaveň
pistole, již muž svíral ve svých
rukou. Ticho. Stará paní se
zhroutila k zemi. Cigareta jí
vypadla z úst na koberec, tak ji
vrah poslušně zvedl, aby nedošlo
k požáru nebo jiné tragédii.
Zavřel dveře a odešel. Sedl si do
své dodávky, zvedl telefon. Na
druhé straně se na neštěstí ozval
hlas se slovy: "Špatné dveře".
"Výborně!" zabrumlal si muž
pod vousy. Vkročil na podruhé
do budovy a začal kráčet do po
schodech do téhož třetího patra.

autor článku:
ANNA GUIČOVÁ

třída 1.A

TV 
Shows

foto: Z natáčení

začnou vařit metamfetamin
(pervitin). Walt se rozhodl, že
takto zabezpečí svoji rodinu, v
obavě z blížíčí se smrti.
 
První série obsahuje 7 dílů,
druhá 13, další pak 13, 13 a 16.
Pilotní díl byl natočen roku 2008
a poslední díl páté série byl
odvysílán 29. září2013. Obvyklá
délka jednoho dílu je kolem
45minut. Seriál Breaking bad
vyhrál mnoho ocenění jako
například Zlatý glób za nejlepší
televizní seriál - (drama) také
(nejlepší herec v seriálu - drama)
Bryan Cranston. Krom mnoha
dalších ocenění i dvě ceny
Emmy. Stal se nejvíce pirátsky
stahovaných seriálů hned za
Hrou o trůny.
 
Můj osobní názor na seriál je
ten, že je to poutavé drama,
které vás nenechá sedět v klidu.
Show se mi líbila už od
pilotního dílu, druhá a třetí série
nejsou tak dobré, ale konec
čtvrté a celá pátá je perfektní!
Seriál moc doporučuji, bijí se tu
dobré úmysly se špatnými
rozhodnutími, v sázce je
všechno.

autor článku:
TEREZA

KŘIVONOŽKOVÁ
třída 3.A

foto: Breaking bad

Breaking bad neboli Perníkový
táta je americký televizní seriál.
Odehrává se v oblasti
Albuquerque v Novém Mexiku,
hlavním hrdinou je
středoškolský učitel chemie
Walter White, kterého si zahrál
Bryan Cranston (jehož jste
mohli zhlédnout ve snímku
Godzila), Walter White, který
žije společně se svojí těhotnou
manželkou, histerickou Skyler a
tělesně postiženým synem
Waltem jr. Starší Walt se
propadá do deprese poté, co je u
něj zjištěna rakovina plic. Od té
doby začíná spolu se svým
bývalým studentem Jesse
Pinkmanem (Aaron Paul)
připravovat laboratoř, kde

Jak najít pravé já...

foto: Theodor Vachler, třída SEPTIMA

Toto jsou rady, které vám
pomohou objevit vaše pravé já.
 
1) Jak být kůl- Noste sluneční
brýle, i když je zataženo nebo
ještě lépe v noci.
 
2) Jak být popjůlr- Denně
napište na fejsbuk minimálně
100-200 statusů o vašem životu.
 
 
 

3) Jak být bjůtyfl- Noste na
sobě dvě, nebo tři tuny mejkapu
a triko s potiskem: stej freš.
 
4) Jak být klevr- Kupte si
snepbek třikrát větší než vaše
hlava, tím vytvoříte optický
klam, že máte mnohonásobně
větší mozek.
 
5) Jak být svegr- Noste kalhoty
až u kolen a ukažte tím, jak moc
těžký sveg máte.
 
P.S.: Jak být obrázek??? -
Pověste se na zeď!!! 
HA HA HA

autor článku:
THEODOR VACHLER

třída SEPTIMA

Škodovácká 
legenda je 
zpátky

foto: Škoda 110 R (1970-1980)

zda zájemci přijdou z tuzemska
či zahraničí. Auto se podle něj
staví z velké části ručně, firma je
schopná vyrobit dva vozy
měsíčně.
Designérem automobilu je Petr
Novák, který se nechal
přejmenovat na Novague, a patří
ke známým českým designérům,
i přestože mu je jen dvacet čtyři
let.
Bude zajímavé vidět novodobé
"Erko" jezdit po silnicích.

autor článku:
KRYŠTOF BÁČA

třída PRIMA A

foto: Škoda Erko (2015)

Legendární Škoda 110 R se
dočkala nové generace pod
názvem "erko". Jejím základem
je Audi R8 s manuální
převodovkou. "Erko" je zatím
jen prototyp, který se snad bude
sériově vyrábět. Cena
automobilu stanovena není.
Bude se vyvíjet podle poptávky,
může do ní prý promítnout i to,
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Člověk a zvířata... víte, že...

foto: Papouščí ryba

ZVÍŘATA
Zvláštní způsoby spánku 
Rorýs obecný - podřimuje při
letu. Dokáže létat 2 roky bez
přestání.
Žralok - odpočívá při plavání.
Kdyby se přestal hýbat, nemohl
by dýchat a klesl by ke dnu.
Plameňák - zasunuje hlavu pod
křídlo. Zůstává stát na 1 noze,
aby byl připraven vzlétnout.
Pavián - spí vsedě na vratké
větvi. Jakmile se větev pohne,
probudí se.
Vydra mořská - zabalí se do řas,
aby ji ve spánku neodnesl proud.
Papouščí ryba - vyrábí si spací
pytel ze slizu, který tuhne při
kontaktu s vodou.
 
 
 
 
 
 

ČLOVĚK
Lidské rekordy 
Nejrychlejší běh na 100 metrech
- Usain Bolt (ve 23 letech) 9
sekund 58 setin.
Nejrychlejší běh na 1 000
kilometrech - Yannis Kouros (ve
28 letech) 5 dní, 16 hodin a 17
minut.
Nejdelší vrh koulí - Randy
Barnes (ve 23 letech) 22,66
metru.
Nejvyšší skok o tyči - Sergej
Bubka (ve 30 letech) 6,15 metru.
Nejdelší ponor na 1 nádech -
Stéphane Mifsud (ve 38 letech)
11 minut a 35 sekund.

autor článku:
JOHANA KOTKOVÁ

třída Kvarta A

Vybavení jezdce
Co potřebujete mít na sobě,
abyste mohli jezdit na koni?
Když jste úplný začátečník, stačí
vám pouze ochranná helma a
ochranná vesta. Helma slouží k
ochraně lebky v případě pádu z
koně. Jezdecká helma se liší od
klasické helmy na kolo tím, že
chrání navíc celý týl. Helma
musí pořádně sedět na hlavě,
důležitá je správná velikost a
přesné zapnutí pod bradou. Vesta
slouží k ochraně páteře a
hrudníku, na rozdíl od páteřáku,
který ochrání jen obratle. Vybrat
si můžete mezi pevnou a
lamelovou vestou. Pohodlnější,
a podle mne lepší, je vesta
lamelová, protože je složená z
malých obdélníčků a mohu se v
ní více hýbat. Začátečník si
může s helmou a vestou už
sednout na koně. Ale
pokročilejší jezdci mají na sobě
ještě rajtky, chapsy a perka.
Rajtky jsou speciální kalhoty
určené k ježdění na koni. Mají
speciální střih, jezdci si volí
mezi třemi druhy rajtek: rajtky
celolátkové, rajtky s koženými
koleny nebo s celkokoženým
sedem. Já osobně jezdím v
rajtkách s celokoženým sedem.
Moje rajtky mají semiš, v sedle
pak tolik nekloužu a lépe se
držím v kolenou. Chapsy se nosí
na holeních a lýtku. Chapsy
chrání rajtky v oblasti holení,
protože by se jinak rajtky brzo
prodřely. Chapsy se vyrábějí z
hladké kůže, nebo ze semišové
kůže nebo z umělé kůže. Perka
jsou speciální boty určené pro
jízdu na koni. Mají hladkou
podrážku a podpatek, který
slouží k tomu, aby se noha

To je velký kopec...UFF....

nezasekla ve třmenu. Kdyby se
kůň splašil a vám by zůstala
noha ve třmenu, mohl by vás
kůň uvláčet. Když máte
podpatek na perkách, snadno se
vám dostane noha ze třmenu,
sice spadnete, ale kůň vás
neuvláčí. Pokročilejší jezdci si
berou ještě tušírku nebo bičík,
podle stáje ve které jezdí.
Tušírka je delší a pružnější než
bičík. Jezdím radši s tušírkou,
nemusím máchat tolik rukou a
pro koně je to šetrnější. My
rozhodně tušírku nepoužíváme k
mlácení koní, ale pobídku
tušírkou děláme tak, že si
klepeme do své vlastní nohy, nás
to nebolí, protože máme na sobě
chapsy a perka. Když je ale kůň
velmi neposlušný, tak ho trochu
ťukneme za sedlo.
To je asi vše k tomu, co má mít
jezdec na sobě při jízdě na koni.
V příštím díle si můžete přečíst
o výstroji koně.

autor článku:
ŠÁRKA MARIANOVÁ

třída TER B

(Zeleninový) 
salát trochu 
jinak

foto: Kristýna Vaňková, třída 3.A

plastovým, abyste suroviny
zbytečně nezbavili minerálů a
různých vitaminů.
Dále umyjte hrušku a nakrájejte
na libovolně velké kusy
(samozřejmě vyjma stopky a
jadérek). Pokud jste slupku
dostatečně umyli, nemusíte dále
slupku loupat, pokud ale chcete
hrušku slupky zbavit, směle do
toho.
 
Nyní vezměte hrst vlašských
ořechů a rozinek a nasypte i s
ostatním do mísy.
 

Důkladně, ale jemně
promíchejte. Zakápněte
olivovým olejem. Pokud máte
olivový olej ve spreji, určitě ho
použijte, nemine ani jeden kus
suroviny, jelikož má tu výhodu,
že se snadno roznese
rovnoměrně.
Nyní je na řadě kozí sýr. Je na
vás, jestli si sýr raději nakrájíte,
nebo ho položíte v kuse (jedno
přiměřeně tlusté kolečko).
Pokud zvolíte variantu nechat ho
v kuse, doporučuji ho předem
lehce rozehřát v troubě na cca 1
minutu. Kdo chce, může si kozí
sýr pokapat trochou medu.
 
Tak a máte hotovo! Výtečný
salát, který máte hotový během
pěti minut. Ideální pro
labužníky, kteří nemají času
nazbyt.

autor článku:
KRISTÝNA VAŇKOVÁ

třída 3.A

Co budete potřebovat:
-Listový špenát, římský salát,
nebo jinou směs salátů
-Jednu celou hrušku
-Vlašské ořechy
-Rozinky
-Kozí sýr
-Med
-Olivový olej
 
Příprava je nanejvíc jednoduchá.
Připravte si dostatečně velkou
mísu na přípravu.
Nejprve listy salátu propláchněte
pod vlažnou vodou a zbavte je
nečistot nebo případných
chemikálií z povrchu. Pokrájejte.
Doporučuji suroviny nekrájet
kovovým nožem, ale raději
například keramickým či

Pražský 
Majáles

ilustrace: Adriana Kergalová, třída 3.A

Pražský Majáles 2015 je největší
open air festival pro mladé v
Čechách. Jeho cílem je
prezentovat autentickou
studentskou kulturu. Jedná se o
multižánrový festival. Vystupují
zde studentské kapely, divadla,
promítají se snímky začínajících
filmařů, Hlavní den oslav byl 1.
května 2015 na Letišti Letňany.

autor článku:
ADRIANA KERGALOVÁ

třída 3.A
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Vaření s Víťou

foto: suflé

Suflé
 
Ingredience:
čokoláda, máslo na vymazání
formiček, vajíčka, cukr, hladká
mouka
 
Potřebujeme ještě:
formičky na suflé, hrnec, mísa,
ruční šlehač, trouba
 
Postup:
 
Předehřejte troubu na 180 oC.
Formičky na suflé můžete
vymazat máslem, aby se těsto k
formičce nepřilepilo. Zahřejte
vodu v hrnci těsně pod bod varu
a do hrnce vložte mísu, do které
předem nalámete čokoládu a
nechtě ji rozpustit. V jiné misce
rozmícháte žloutky s cukrem,
přidáte hladkou mouku,
rozpuštěnou čokoládu a

foto: miska na suflé

promícháte. Z bílku vyšlehejte
sníh a smíchejte s čokoládou.
Vzniklou směsí poté naplňte
připravené formičky. Formičky
vložte na pekáči do předehřáté
trouby a 9–10 minut pečte.
 
Tradááá a lahodné čokoládové
suflé je na světě. Hotové suflé
můžete posypat moučkovým
cukrem a ihned po vytažení z
trouby podávat.
 
Příště se můžete těšit na
domácí štrůdl.

autor článku:
VÍT VAVŘINA

třída 3.A

Prolhané krásky
Pretty little liars neboli Prolhané
krásky zrežírovala Liz
Friendlanderová spolu s dalšími
sedmi režisérkami.
V zatím šesti sériovém seriálu
hraje pět hlavních hrdinek - pět
dívek, které kvůli obyčejným
smskám přišly o normální život.
Příběh vypráví o pěti
obyčejných pubertálních
dívkách, které si uspořádají
jeden večer holčičí párty. Ráno
se probudí pouze čtyři a pátá –
Alison - zmizela.
Čtyři dívky – Emily, Spencer,
Aria, Hanna i policie, rodiny a
všichni lidé po Alison začnou
pátrat, ale nikde ani stopy. Po
roce je Alison stále pohřešovaná
a už považována za mrtvou. Po
jejím pohřbu najednou čtyřem
dívkám začnou chodit výhružné
smsky a vždy na konci zprávy
podpis „ –A“. Nikomu to
neřeknou, jen si o tom povídají
mezi sebou. Začnou mít tušení,
že je Alison na živu...
Ve městě, ve kterém žijí, začne
„náhodou“ umírat mnoho lidí.
Tzv. „ –A“ dívky nutí dělat věci
proti jejich vůli, dívky, ale
neodmítají, jelikož záleží na
jejich blízkých. Postupem času
se zjišťují, že -A není jen taková
sranda. Kam dívky vkročí, tam

foto: Pretty little liars

je na ně nastražená past a -A je
už začíná posílat proti sobě
navzájem. Z jejich života se
stalo peklo. Už to není normální
život, je to jako noční můra,
která nemá konec.
Seriál rozhodně stojí za
zhlédnutí.

autor článku:
ESTER CHYTILOVÁ

třída TERCIE

autor článku:
ŽOFIE CÍSAŘOVÁ

třída kvinta

Spící město
Autor : Martin Vopěnka
Ilustrátorka : Daniela
Olejníková
 
Martin Vopěnka žil v Praze v
rodině bývalého ministra
školství, Petra Vopěnky.
Vystudoval Fakultu jadernou a
fyzikálně inženýrskou (ČVUT).
Nikdy se ale tímto oborem moc
nezabýval a lákalo ho spíše
psaní knížek. Začal velmi
úspěšně a stal se spisovatelem.
Knížka Spící město byla
napsaná pro děti. Hlavními
hrdiny v této knížce jsou čtyři
děti, vlastně ve skutečnosti
vlastní děti autora, představující
hlavní postavy. Jmenují se
Samuel, ten je nejmladší,
Kristýna a Ema jsou dvojčata a
nejstarší se jmenuje Kryštof. V
knížce jim rodiče usnou a
neustále spí a neprobouzejí se.
Usnuli i rodiče ostatních dětí,
stejně jako všichni rodiče a
důvodem je záhadná nemoc,
která najednou zasáhla město.
Děti se s tím nechtěly smířit, ale
nic jiného jim nezbývalo a
musely se snažit situaci
zvládnout. Nebylo to nic
jednoduchého, nejen že neměly
rodiče, ale musely se bránit a
skrývat před zločinci. Zažívaly

ilustrace: Sourozenci

dobrodružství za hranicí všeho
co známe, dostaly se do pláže
osudů, do moře věčnosti nebo do
příboje zapomnění. Naši
hrdinové navíc zachraňují i
mladší děti, než jsou oni
samotní.
 
Také se vám někdy stane, že
vám rodiče lezou na nervy? To
znám..... Také to někdy tak
mám. Tuto knížku však
doporučuji k přečtení. Tak
jednoduché to bez rodičů totiž
bohužel není!
Představte si, že musíte
nakupovat, vařit, uklízet a chodit
do práce. Brrr, na to si ještě radši
počkám.

autor článku:
MARTIN FROUZ

třída KVARTA

Muzikál Drákula

foto: Drákula

Nedávno jsem byla v hudebním
divadle Karlín na obnoveném
muzikálu Drákula. Muzikál byl
dobře zpracován a zpěv byl
opravdu krásný. Zároveň se
obnovením muzikálu oslavovalo
20 let, kterých uplynulo od
světové premiéry. Příběh je
takový, jak ho všichni znáte a
jaký byl již právě před 20 lety.
Bylo tam pouze přidano pár
nových moderních prvků, které
jsou velmi zábavé. Zajímavé je,
že dříve nebyl muzikál
doprovázen živým orchestrem,
ale po obnovení si můžete

vychutnávat krásnou živou
hudbu, což váš zážitek ještě
zpříjemní. Krásné jsou kostýmy,
které vás určitě zaujmou. a o
písních, které zde zazněly, nelze
ani hovořit, protože byly
opravdu nádherné.
 
Pokud tedy máte rádi hudbu a
zajímá vás příběh o Drákulovi,
tak neváhejte a navštivte divadlo
co nejdříve.

autor článku:
BÁRA ŠVESTKOVÁ

třída 2.A
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"Padesát odstínů hlouposti"? 
Nemyslím si.

foto: Fifty shades of Grey

Před nějakou dobou jsme
všichni mohli být svědky
velkého erotického boomu, který
zapříčinila jediná kniha : Fifty
shades of Grey od E.L.James.
Některými označovaná za porno
pro ženy, jinými jako erotický
román... Kniha předehnala v
počtu prodaných kusů i Harryho
Pottera od J.K.Rowling. A
potom přišel film. Již od samého
začátku byli lidé skeptičtí a
myslím si, že celý neúspěch
filmu byl zapříčiněn tím, že mu
lidé nedali ani šanci a zapomněli
si po shlédnutí utvořit vlastní

názor. Já jsem knihu nedočetla,
nenadchla mě, ale film jsem
viděla. Nikdo by mě nedonutil
za to zaplatit 150,- Kč v kině, ale
kouknout se v pohodlí domova?
Proč ne. Myslím, že pokud máte
za sebou těžký den a máte chuť
na nenáročnou romantickou
blbůstku, je to fajn. Rádoby
"sexy" scény mi celý dojem z
filmu zkazily, ale podtrhnuto
sečteno je to béčková romantika,
která vás nijak nenadchne, ale
ani neurazí. Pokud se bojíte, že
je to plné erotických a
sexuálních scén, můžu vás
uklidnit. Jsou tam asi dvě a
kromě poprsí slečny Steelové se
ničeho bát nemusíte.

autor článku:
KRISTINA TAKÁČOVÁ

třída 2.A

GEVOradna

foto: .

Milá GEVOradno,
jak mám získat pořádný
křivky?
Děkuju Anonymka, 14
Milá Anonymko,
pokud chceš pořádný křivky, tak
na tvém místě bych vysadila
všechny sporty. Začala bych
všude jezdit MHD nebo autem a
udělala si velký zásoby čokolády
a chipsů... Snad to pomůže. :)
Tvoje GEVOradna
 
 
 
 

 
Milá GEVOradno,
rodiče mi vyhrožují, že mi
seberou ipod a všechnu mojí
muziku... Můžou to vůbec?
Smí se to? Co mám dělat?
Pomozte mi prosím. Anonym,
13
Milý Anonyme,
je to opravdu nefér. Tohle by
rodiče neměli dělat. Bohužel
můžou. Měli by však pochopit,
že máš taky své potřeby a brát
na ně ohled. Jim by se to
pravděpodobně taky nelíbilo.
Zkus si s nimi promluvit. Určitě
spolu něco vymyslíte. Zkus jim
třeba navrhnout, aby ti místo
hudby zakázali psaní úkolů. ;)
Tvoje GEVOradna

autor článku:
JULL FIALOVÁ

třída 1.A

autor článku:
BARBORA

KABELÁČOVÁ
třída 1.A

I běh může pomoci

foto: charitativní běh

Po posledním zvonění maturantů
všechny naše studenty čekala
ještě jedna velká akce a to
konkrétně běh na podporu Konta
bariéry. Pro ty, kteří stále ještě
netuší komu přesně pomohli, tak
se jedná o charitativní projekt

Nadace Charty 77, který se snaží
co nejvíce zlepšit životy lidí s
handicapem a plnohodnotně je
zařadit do společnosti.
 
 
A teď zpátky k našemu běhu.
Tato akce byla vymyšlena tak,
že za každé uběhnuté kolečko,
studentem či profesorem, byo
přispěno 10,- Kč právě této
nadaci. I když většina studentů
měla účast dobrovolnou
(narozdíl od mladších ročníků),
účastlilo se běhu 91 studentů a 8
profesorů, takže jsme opravdu
velmi slušně zaplnili Riegrovy
sady.

Jak jsme si vedli v číslech?
 
Třída, Počet účastníků, Počet
kol (km)  
 
Prima A - 21 - 122
Prima B - 19 - 111
Sekunda - 17 - 115
1.A - 16 - 101
2.A - 7 - 35
3.A - 11 - 26
Profesoři - 8 - 37
Součet - 99 - 547
 
Ovšem žádná akce nemůže trvat
věčně a ta naše měla také časové
vymezení a to přesně hodinu, i
přes to se našli hned 3 studenti,

kteří stihli celých 10 kilometrů a
to konkrétně: T. Kreidl z Primy
A, D. Hošek ze Sekundy a B.
Schmidt z 2.A.
 
Z počtu kol si asi každý dokáže
spočítat výsledek, ale i přes to
chci napsat, že naše gymnázium
vybralo během jen jedné hodiny
5470,- Kč na pomoc dobré
věci.
 
Děkujeme všem zúčastněným.

autor článku:
KATEŘINA BÁČOVÁ

třída 3.A


